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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor finanční ZHMP  

ZÁPIS z 15. jednání 

Výboru finančního ZHMP konaného dne 9. 11. 2020 ve 14:00 hod. 

on-l ine, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex  

     

 
Přítomni: Mgr. Radek Vondra, Mgr. Ing. Jaromír Beránek, prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Martin Kos, Ing. 

Patrik Nacher, Ing.  Ivan Pilný, RNDr. Jana Plamínková, Mgr. Tomáš Portlík, Ing.  Martin Prokop , Ing. 
Patrik Paneš, Ph.D.  

Omluveni: Ing. Jana Komrsková, doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc.  

Nepřítomni:   

Hosté: Pavel Vyhnánek, M.A., náměstek primátora hl. m. Prahy, Mgr. Jan Chabr, radní hl. m. Prahy, Ing. Zdena 
Javornická, zástupkyně ředitele MHMP pro sekci finanční a majetku 

Jednání řídil: Mgr. Radek Vondra, předseda Výboru finančního ZHMP      
 

Text zahájení: 

Jednání se dále zúčastnili  zaměstnanci Magistrátu hl. m. Prahy. 

Čas zahájení: 14.05 hod. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

1.1. Ověřovatel zápisu z jednání VF ZHMP 

1.2. Program jednání VF ZHMP 

1.3. Zápis z jednání VF ZHMP 

2. Změna charakteru a účelu dotací poskytnutých městským částem hl. m. Prahy z rozpočtu vl. hl. m. Prahy na 
výdaje při řešení krizové situace v souvislosti s šířením nového typu koronaviru 

3. Změna charakteru účelových investičních dotací poskytnutých MČ Praha - Nedvězí v roce 2020 z rezervy pro MČ 

4. Poskytnutí účelové dotace MČ Praha 21 na vrub kapitoly 1016 - rezerva na spolufinancování projektů EU/EHP z 
rozpočtu hlavního města Prahy v roce 2020 

5. Úprava rozpočtu vlastního hl. m. Prahy a poskytnutí účelové investiční dotace MČ Praha 17 

6. Žádost MČ Praha - Šeberov o změnu účelu finančních prostředků obdržených v předchozích letech jako podíl 
MČ na odvodu z loterií dle § 41i  zákona č. 202/1990 Sb., o loteriích a jiných podobných hrách, ve znění zákona 
č. 458/2011 Sb., a na dani z hazardních her podle § 7 zákona č. 187/2016 Sb., o dani z hazardních her  

7. Poskytnutí účelové investiční dotace Městské části Praha 12  

8. Informace o stavu přípravy návrhu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2021  

9. Různé 
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K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

1.1. Ověřovatel zápisu z jednání VF ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru finančního ZHMP  
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra přivítal přítomné, konstatoval, že VF ZHMP je usnášeníschopný, a navrhl 
ověřovateli  zápisu pana Mgr. T. Portlíka a prof. Ing. Mgr. M. Dlouhého, Dr., MSc. 

Usnesení č. U-VF-0135 

Výbor finanční ZHMP 

I .   s c h v a l uj e  

ověřovateli  zápisu z jednání Výboru finančního Zastupitelstva hl. m. Prahy dne 9. 11. 2020 členy Výboru 
finančního Zastupitelstva hl. m. Prahy Mgr. Tomáše Portlíka a prof. Ing. Mgr. Martina Dlouhého, Dr., 
MSc. 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

1.2. Program jednání VF ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru finančního ZHMP  
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra představil  přítomným program jednání VF ZHMP a vyzval přítomné k jeho 
doplnění či případným připomínkám. Vzhledem k tomu, že byl návrh programu bez připomínek, přistoupil předseda 
VF ZHMP Mgr. R. Vondra neprodleně k hlasování. 

Usnesení č. U-VF-0136 

Výbor finanční ZHMP 

I .   s c h v a l uj e  

program jednání Výboru finančního Zastupitelstva hl. m. Prahy dne 9. 11. 2020 v předloženém znění  

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

1.3. Zápis z jednání VF ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru finančního ZHMP  
Na závěr úvodu předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra představil  zápis z jednání z minulého VF ZHMP. Vzhledem k 
tomu, že byl zápis bez připomínek, přistoupil k hlasování. 

Usnesení č. U-VF-0137 

Výbor finanční ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ěd omí  

zápis z jednání Výboru finančního Zastupitelstva hl. m. Prahy dne 7. 9. 2020 v předloženém znění 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

2. Změna charakteru a účelu dotací poskytnutých městským částem hl. m. Prahy z rozpočtu vl. hl. m. Prahy na výdaje 
při řešení krizové situace v souvislosti s šířením nového typu koronaviru 

Předkladatel: náměstek primátora Pavel Vyhnánek, M.A. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra přistoupil k dalšímu bodu a předal slovo P. Vyhnánkovi, M.A., náměstkovi 
primátora hl. m. Prahy. Ten přítomné podrobně seznámil s obsahem předloženého návrhu na změnu charakteru a 
účelu dotací poskytnutých městským částem hl. m. Prahy z rozpočtu vl. hl. m. Prahy na výdaje při řešení krizové 
situace v souvislosti s šířením nového typu koronaviru. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi. Do diskuze se zapojil  člen VF ZHMP 
Ing. I. Pilný s doplňující otázkou, na kterou odpověděli P. Vyhnánek, M.A., náměstek primátora hl. m. Prahy, a Ing. Z. 
Javornická, zástupkyně ředitele MHMP pro sekci finanční a majetku. 
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Po vyčerpání diskuze dal předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra hlasovat o předloženém návrhu usnesení.  

Usnesení č. U-VF-0138 

Výbor finanční ZHMP 

I .   d o p o ruč uje  

Zastupitelstvu hl. m. Prahy schválit tisk Z-8837 v předloženém znění 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Změna charakteru účelových investičních dotací poskytnutých MČ Praha - Nedvězí v roce 2020 z rezervy pro MČ 

Předkladatel: náměstek primátora Pavel Vyhnánek, M.A. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra přistoupil k dalšímu bodu a předal slovo P. Vyhnánkovi, M.A., náměstkovi 
primátora hl. m. Prahy. Ten seznámil přítomné s návrhem na změnu charakteru účelových investičních dotací 
poskytnutých MČ Praha - Nedvězí v roce 2020 z rezervy pro MČ. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra poděkoval za úvod a otevřel diskuzi k tomuto bodu.  
Do diskuze se nikdo nepřihlásil, proto přistoupil k hlasování o tomto bodu.  

Usnesení č. U-VF-0139 

Výbor finanční ZHMP 

I .   d o p o ruč uje  

Zastupitelstvu hl. m. Prahy schválit tisk Z-8690 v předloženém znění 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Poskytnutí účelové dotace MČ Praha 21 na vrub kapitoly 1016 - rezerva na spolufinancování projektů EU/EHP z 
rozpočtu hlavního města Prahy v roce 2020 

Předkladatel: náměstek primátora Pavel Vyhnánek, M.A. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra přistoupil k dalšímu bodu a předal slovo P. Vyhnánkovi, M.A., náměstkovi 
primátora hl. m. Prahy. Ten seznámil přítomné s návrhem na poskytnutí účelové dotace MČ Praha 21 na vrub 
kapitoly 1016 - rezerva na spolufinancování projektů EU/EHP z rozpočtu hlavního města Prahy v roce 2020. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra poděkoval za úvod a otevřel diskuzi k tomuto bodu.  
Do diskuze se nikdo nepřihlásil, proto přistoupil k hlasování o tomto bodu.  

Usnesení č. U-VF-0140 

Výbor finanční ZHMP 

I .   d o p o ruč uje  

Zastupitelstvu hl. m. Prahy schválit tisk Z-8684 v předloženém znění 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. Úprava rozpočtu vlastního hl. m. Prahy a poskytnutí účelové investiční dotace MČ Praha 17 

Předkladatel: náměstek primátora Pavel Vyhnánek, M.A. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra přistoupil k dalšímu bodu a předal slovo P. Vyhnánkovi, M.A., náměstkovi 
primátora hl. m. Prahy. Ten seznámil přítomné s návrhem na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy a poskytnutí 
účelové investiční dotace MČ Praha 17. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra poděkoval za úvod a otevřel diskuzi k tomuto bodu.  
Do diskuze se nikdo nepřihlásil, proto přistoupil k hlasování o tomto bodu.  

Usnesení č. U-VF-0141 

Výbor finanční ZHMP 

I .   d o p o ruč uje  

Zastupitelstvu hl. m. Prahy schválit tisk Z-8846 v předloženém znění 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
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6. Žádost MČ Praha - Šeberov o změnu účelu finančních prostředků obdržených v předchozích letech jako podíl MČ 
na odvodu z loterií dle § 41i  zákona č. 202/1990 Sb., o loteriích a jiných podobných hrách, ve znění zákona č. 
458/2011 Sb., a na dani z hazardních her podle § 7 zákona č. 187/2016 Sb., o dani z hazardních her  

Předkladatel: náměstek primátora Pavel Vyhnánek, M.A. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra přistoupil k dalšímu bodu a předal slovo P. Vyhnánkovi, M.A., náměstkovi 
primátora hl. m. Prahy. Ten seznámil přítomné s žádostí MČ Praha - Šeberov o změnu účelu finančních prostředků 
obdržených v předchozích letech jako podíl MČ na odvodu z loterií dle § 41i  zákona č. 202/1990 Sb., o loteriích a 
jiných podobných hrách, ve znění zákona č. 458/2011 Sb., a na dani z hazardních her podle § 7 zákona č. 187/2016 
Sb., o dani z hazardních her. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra poděkoval za úvod a otevřel diskuzi k tomuto bodu.  
Do diskuze se nikdo nepřihlásil, proto přistoupil k hlasování o tomto bodu.  

Usnesení č. U-VF-0142 

Výbor finanční ZHMP 

I .   d o p o ruč uje  

Zastupitelstvu hl. m. Prahy schválit tisk Z-8809 v předloženém znění 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

7. Poskytnutí účelové investiční dotace Městské části Praha 12  

Předkladatel: radní Mgr. Jan Chabr  
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra přistoupil k dalšímu bodu a předal slovo P. Vyhnánkovi, M.A., náměstkovi 
primátora hl. m. Prahy. Ten seznámil přítomné podrobně s návrhem na poskytnutí účelové investiční dotace Městské 
části Praha 12. Jeho úvodní slovo následně doplnili Mgr. J. Chabr, radní hl. m. Prahy, a Ing. Z. Javornická, zástupkyně 
ředitele MHMP pro sekci finanční a majetku. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra poděkoval za úvod a otevřel diskusi k tomuto bodu. Do diskuse se přihlásili Ing. I. 
Pilný, P. Vyhnánek, M.A., náměstek primátora hl. m. prahy, M. Kos, Mgr. T. Portlík, RNDr. J. Plamínková, Ing. P. 
Paneš, Ph.D., tajemník VF ZHMP, Mgr. R. Vondra, předseda VF ZHMP, a Mgr. J. Chabr, radní hl. m. Prahy.  
Podstatné části diskuse: 
Pilný: Zajímá ho, co radnice Prahy 12 má, jednak jí byla poskytnuta návratná finanční výpomoc 250 mil. Kč, dále 
dochází k prodeji pozemků již asi 20 měsíců, např. objekty stávající radnice ve výši 150 mil. Kč, a na účtu má 500 mil. 
Kč. Ptá se, proč žádá o dotaci a ne o návratnou finanční výpomoc. Jedná se o nebezpečný precedens, MČ Praha 12 
toto může řešit sama pomocí návratné finanční výpomoci (NFV). Bezprostřední odpovědi: Vyhnánek, Vondra, 
Javornická. 
Pilný: Také jde o to, jak vypadá ten majetek, co je pro MHMP důležité a co není, přijde mu to jako pokus o vydírání, 
prodávají 20 měsíců, teď je vypsaná zakázka na prodej, situace je nepřehledná a bylo by možno poskytnout NFV. 
Není připraven pro návrh hlasovat. 
Vyhnánek: Ukazatel stavu na účtu je zrádný, příklady a diskuse kolem zůstatků na účtu a jeho použití a vykazování.  
Kos: Stav na účtech je orientační údaj, disponibilní zdroje jsou potřeba. Stavba zahájena v minulém volebním období 
a jedná se o dědictví. 
Portlík: O této záležitosti se jedná již rok, v průběhu roku se posuzovaly stavy na účtu. Je potřeba znát cashflow, aby 
radnice měla akceschopnost do příštích let. Ceny nemovitostí by měly odpovídat výši peněz, které budou MČ 
poskytnuty. Všechno je majetek hl. m. Prahy, radnice je rozestavěná a má se příští rok dokončovat, je to otázka 
hodnoty majetku. Otázka na nám. Vyhnánka ve věci ceny uvedené ve znaleckých posudcích, zda majetek, který 
město nabývá, je minimálně na stejné úrovni nebo vyšší. 
Vondra: Jaká je odhadovaná tržní cena nabývaných pozemků? Proč je rozdíl oproti ceně posu dkové? 
Chabr: Odhadovaná tržní cena je přes 120 mil. Kč. 
Plamínková: Chce se ohradit vůči nařčení o vydírání HMP ze strany MČ Praha 12. Radnice je rozdělena v mnoha 
budovách a MČ chtěla financovat stavbu radnice prodejem stávajících budov a počítá se s tím  od začátku. 
Javornická: Radnice bude stát 530 mil. Kč, nyní mají dluh 250 mil. Kč, což už bylo velmi pečlivě zvažováno ve vazbě na 
jejich schopnost splácet. 370 mil. Kč by bylo v rozporu se Statutem, resp. by byla potřeba výjimka a souhlas HMP, 
takové zadlužení by zřejmě zatížilo provozní rozpočet MČ. 
Vyhnánek: Rozhodně nevnímá, že by MČ HMP vydírala, ke splácení příp. finanční výpomoci by stejně MČ použila jako 
zdroj rozprodej majetku, o který HMP má zájem. Otázkou však je, zda je adekvátní, aby si MČ této velikosti stavěla 
radnici za tři  čtvrtě miliardy. Stávající vedení projekt zdědilo. 
Paneš: Podává informace o aktuálním stavu účtu MČ Praha 12 k 30. 9. 2020.  
Kos: Vyjádření k velikosti radnice, jsou plánované komerčně využitelné prostory a výnos z jejich  pronájmu má krýt 
provoz radnice. Pan místostarosta se nabízí k účasti na jednání a podání bližšího vysvětlení.  
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Pilný: Děkuje za informace o stavu účtu. Nevíme aktuální stav financování stavby, co bylo zaplaceno a co zbývá 
zaplatit - toto chybí a chybí také seznam pozemků. Volá po inventuře pozemků. V tomto okamžiku nechce tuto věc 
řešit až na ZHMP, žádá doplnění dat dřív, než se k tomu finanční výbor vyjádří.  
Portlík: Každá věc má svá specifika. Pojďme to posunout na ZHMP, byl odveden kus práce, potřebuje však vědět, že z 
hlediska znaleckého posudku město získá majetek, který je relevantní. Žádá místostarostu MČ, příp. starostu MČ, 
aby zodpověděli otázky na jednání ZHMP. 
Kos: Informace o financování, zbývá zaplatit 276 mil. Kč. 
Vondra: Rekapitulace dosavadních diskutovaných otázek a dotaz na radního Chabra ve věci budoucího využití 
předmětného majetku. 
Chabr: Jedná se o 3 objekty a pozemky, které jsou potřebné pro výstavbu TT na Libuš a dále funkčně související s 
pozemky ve vlastnictví HMP, které jsou z větš í části stavební. 
Vondra: Shrnuje dosavadní diskusi a konstatuje, že záležitosti majetku byly schváleny majetkovým výborem, 
předkládána je nyní finanční část ve znění „vzetí navržené tisku na vědomí“. Na ZHMP požádá vedení MČ o doplnění 
a zodpovězení dotazů. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra ukončil diskusi. 
Před hlasováním o usnesení: 
Pilný: Dotaz k usnesení „bere na vědomí“.  Finanční výbor by měl dotaci buďto doporučit či nedoporučit.  
Vondra: Konečné rozhodnutí je na ZHMP. Je možné hlasovat o protinávrhu.  
Pilný: Volí kompromis a žádá o doplnění usnesení o text „žádá o doplnění údajů diskutovaných na jednání Finančního 
výboru“. 
Vondra: Garantuje, že doplnění údajů zajistí pro ZHMP. 
Pilný: Požaduje doplnění usnesení VF.  
Vondra: Požaduje formulaci, které údaj e to mají být, aby mohlo být usnesení doplněno. 
Portlík: Žádá, aby předmětná část diskuse byla součástí zápisu z jednání VF.  
Vondra: Ano, podstatné části této diskuse a názory budou v zápisu z jednání VF. Dotaz na Ing. Pilného, zda má 
konkrétní formulaci k doplnění usnesení. 
Pilný: Požaduje doplnění textu o „s požadavky uvedenými v zápisu z jednání VF.  
Paneš: Doporučuje explicitně požadavky zmínit. 
Vondra: Shrnuje a vyhodnocuje jednotlivé návrhy. 
Portlík: Je důležité, aby předmětná část diskuse byla uvedena  v zápisu, a pak lze vzít tisk na vědomí.  
Kos: Navrhuje usnesení ve znění „bere na vědomí a žádá o doplnění“, doplnění se týkalo zejména ceny pozemků.  
Vondra: Odkazuje na majetkový tisk. 
Javornická: Navrhuje usnesení (viz schválené usnesení níže). 
Pilný: Souhlasí. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra po osvojení návrhu usnesení dal hlasovat o návrhu usnesení.  

Usnesení č. U-VF-0143 

Výbor finanční ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ěd omí  

tisk Z-8612 v předloženém znění a požaduje, aby na jednání ZHMP představitelé MČ Praha 12 doplnili  žádost 
MČ Praha 12 ve smyslu požadavků uplatněných na jednání VF ZHMP dne 9. 11. 2020  

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

8. Informace o stavu přípravy návrhu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2021  

Předkladatel: náměstek primátora Pavel Vyhnánek, M.A. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra přistoupil k dalšímu bodu a předal slovo P. Vyhnánkovi, M.A., náměstkovi 
primátora hl. m. Prahy. Ten přítomné podrobně, prostřednictvím přehledné prezentace, seznámil se stavem přípravy 
návrhu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2021. 
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi. Do diskuze se postupně zapojil i  
členové VF ZHMP Mgr. T. Portlík, Ing. I. Pilný, dále tajemník VF ZHMP Ing. P. Paneš, Ph.D., a také P. Vyhnánek, M.A., 
náměstek primátora hl. m. Prahy. V diskuzi byly probírány podrobnosti k prezentované informaci, vyjadřována 
stanoviska a podávány iniciativní návrhy.  
Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra po ukončení diskuze přistoupil k hlasování o předloženém ná vrhu usnesení. 
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Usnesení č. U-VF-0144 

Výbor finanční ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ěd omí  

informaci o stavu přípravy návrhu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2021  

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

9. Různé 

 

Předseda VF ZHMP Mgr. R. Vondra přistoupil k bodu "Různé", do kterého se přihlásil  s krátkou doplňující informací P. 
Vyhnánek, M.A., náměstek primátora hl. m. Prahy. Mgr. T. Portlík požádal o informaci o rozpočtových úpravách. Předseda 
VF ZHMP Mgr. R. Vondra následně doplnil informaci o schválení tisku k návratné fin. výpomoci MČ Praha 11, který bude 
předkládán na ZHMP, následně pak požádal členy VF ZHMP o rezervaci dostatečného času na příští, prosincové, 
"rozpočtové" jednání VF ZHMP. Nakonec poděkoval přítomným za účast a ukončil jednán í VF ZHMP. 

Čas ukončení: 15.48 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., člen Výboru finančního ZHMP, Mgr. Tomáš Portlík, člen Výboru 
finančního ZHMP  

Zapsal: Ing. Patrik Paneš, Ph.D., tajemník Výboru finančního ZHMP, Ing. Martin Bernášek, vedoucí oddělení 
svodného a financování investic ROZ MHMP, Ing. Jana Dostálková, ROZ MHMP   

Mgr. Radek Vondra 
předseda Výboru finančního ZHMP 

 
 
 
 

Ing. Patrik Paneš, Ph.D. 
tajemník Výboru finančního ZHMP 

 


